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> Retouradres Postbus 20301 2500 EH  Den Haag 

 
 

Aan de Voorzitter van de Tweede Kamer 

der Staten-Generaal 

Postbus 20018 

2500 EA  DEN HAAG  

 

 

 

 

Datum 28 augustus 2019 

Onderwerp Antwoorden Kamervragen inzake het bericht 'Recordvangst crystal 

meth in Rotterdam ter waarde van honderden miljoenen'  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

In antwoord op uw brief van 28 juni 2019 deel ik u, mede namens de 

staatssecretaris van Volksgezondheid, Welzijn en Sport mee, dat de schriftelijke 

vragen van het lid Laan-Geselschap (VVD) inzake het bericht “Recordvangst 

crystal meth in Rotterdam ter waarde van honderden miljoenen”, worden 

beantwoord zoals aangegeven in de bijlage bij deze brief. 

 

 

De Minister van Justitie en Veiligheid, 

 

 

 

 

Ferd Grapperhaus   

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

Directoraat-Generaal 

Rechtspleging en 

Rechtshandhaving 

Directie Juridische en 

Operationele 

Aangelegenheden 

DGRR - DJOA 
  

Turfmarkt 147 

2511 DP  Den Haag 

Postbus 20301 

2500 EH  Den Haag 

www.rijksoverheid.nl/jenv 

  

Ons kenmerk 

2664706 
  

Uw kenmerk 

2019Z13745 
  

Bij beantwoording de datum 

en ons kenmerk vermelden. 

Wilt u slechts één zaak in uw 

brief behandelen. 
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Antwoorden Kamervragen van het  lid Laan-Geselschap (VVD) aan  de 

Minister van Justitie en Veiligheid over het bericht ‘Recordvangst crystal 

meth in Rotterdam ter waarde van honderden miljoenen’ (ingezonden 

28 juni 2019; 2019Z13745) 

 

Vraag 1 
Bent  u bekend met het bericht ‘Recordvangst crystal meth 

in Rotterdam ter waarde van honderden miljoenen’? 1) 
 
Antwoord op vraag 1 
Ja. 
 

Vraag 2 

Deelt u de zorgen van de politie over de opkomst van crystal meth? 

 

Antwoord op vraag 2 

Ja, methamfetamine (crystal meth) is een zeer schadelijke, verslavende 

drugsoort. De aanwezigheid en productie in Nederland zijn niet nieuw. In 

voorgaande jaren zijn ook crystal methlabs aangetroffen. 
 

Vraag 3 
Zijn er mensen aangehouden naar aanleiding van de vondst in 

Rotterdam? Kunt u de Kamer een laatste stand van zaken geven 

van deze zaak? 

 

Antwoord op vraag 3 

Er zijn bij de inval geen verdachten aangehouden. Op dit moment is het 

onderzoek nog in volle gang en kunnen in het belang daarvan geen 

verdere mededelingen worden gedaan. 
 

Vraag 4 
Klopt het dat Mexicaanse drugskartels voet aan wal proberen te 

krijgen in Nederland? Welke aanwijzingen heeft u hiervoor? Wat 

gaat u doen om dit tegen te gaan? Heeft u hierover contact 

met buitenlandse collega’s? 

 

Antwoord op vraag 4 

De politie heeft veel contact met buitenlandse opsporingsdiensten, waaronder de 

Amerikaanse Drug Enforcement Agency (DEA). De politie geeft aan geen op dit 

moment geen concrete reden te hebben om aan te nemen dat Mexicaanse 

drugskartels voet aan wal proberen te krijgen in Nederland. Vooralsnog is het 

beeld dat Mexicaanse criminelen op verzoek en onder regie van Nederlandse 

criminele samenwerkingsverbanden (CSV’s) in uitvoerende rollen de productie 

ondersteunen.  
 

Vraag 5 
Hoeveel laboratoria waar crystal meth werd geproduceerd 

zijn tot nu toe in Nederland aangetroffen en ontmanteld? 
 

Antwoord op vraag 5 

In 2019 zijn in Nederland tot nu toe drie productielocaties aangetroffen en 

ontmanteld. Deze labs waren gevestigd in Wateringen, Moerdijk en Den Haag. In 
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een bericht van de NOS op 4 juni jl. is het aantal van 4 labs genoemd.1  Dit vierde 

lab bevond zich in Wuustwezel in België, net over de grens. Bij het ontmantelen 

van dit lab is Nederlandse inzet betrokken geweest. In onderstaande figuur is op 

basis van de beschikbare politiegegevens het aantal in Nederland aangetroffen 

productielocaties van crystal meth sinds 2014 weergegeven. 
  

 
 
 

Vraag 6 
Wordt op Europees niveau samengewerkt om gewelddadige, 

buitenlandse drugskartels buiten de deur te houden? Zo ja, 

hoe? 

 

Antwoord op vraag 6 

Binnen Europa wordt intensief samengewerkt in de bestrijding van de 

internationale georganiseerde (drugs)criminaliteit, bijvoorbeeld binnen 

de EMPACT-projecten en binnen Europol. Daarnaast vindt veelvuldige 

samenwerking plaats op grond van bilaterale rechtshulpverzoeken. 

Nederland en Mexico verlenen elkaar rechtshulp op basis van het TOC-

verdrag (United Nations Convention against Transnational Organized 

Crime, New York, 15 November 2000) en het Verdrag van Wenen 

(United Nations Convention against Illicit Traffic in Narcotic Drugs and 

Psychotropic Substances, Wenen, 20 December 1988)). Deze 

multilaterale verdragen geven veel mogelijkheden tot justitiële 

samenwerking op het gebied van zware criminaliteit, waaronder 

drugsfeiten en witwassen. Ook is er nog het Uitleveringsverdrag 

tussen het Koninkrijk der Nederlanden en Mexico uit 1907, op grond 

waarvan rechtshulp kan worden verleend.  

 

De contacten met Mexico zijn goed, zowel ter plekke met de 

Nederlandse verbindingsofficier voor Mexico als met de Mexicaanse 

ambassade in Nederland. Ook de samenwerking met de Mexicaanse 

autoriteiten verloopt goed.  
 

                                                
1 NOS, ‘Harddrug crystal meth steeds vaker in Nederland gemaakt’, 4 juni 2019 
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Vraag 7 
Bent  u nog steeds van mening dat in Nederland sporadisch en 

slechts door enkele groepen gebruik wordt gemaakt van crystal 

meth, zoals u beschreef in uw Kamerbrief? 2) Zo ja, hoe ziet u 

dit in het licht van onder andere de vangst in de Rotterdamse 

haven? 

 

Antwoord op vraag 7 
Crystal meth wordt in Nederland slechts sporadisch gebruikt door specifieke 
groepen. De Amsterdamse Antenne monitor 2017 signaleert wederom alleen 
gebruik in kleine niches van het uitgaansleven. De Antenne laat ook zien dat 

gebruik onder clubbers, ravers en festivalgangers afneemt.2 Uit de Nationale Drug 
Monitor 2018 blijkt dat slechts in de underground gayscenes het gebruik van 
crystal meth in opkomst zou zijn, maar dat het gebruik in deze specifieke groep 
niet omvangrijk is.3 Er zijn geen concrete aanwijzingen dat de vangst in de 
Rotterdamse haven in overwegende mate voor de Nederlandse markt bestemd 
was. 
 

Vraag 8 

Is bekend hoeveel methamfetamine-gebruikers er op dit moment zijn in 

Nederland en/of Europa? Zo ja, kunt u die informatie naar de Kamer 

sturen? Zo nee, bent u bereid daar onderzoek naar te doen? 
 

Antwoord op vraag 8 

Er zijn geen specifieke landelijke cijfers over de het gebruik van crystal meth. 

Dergelijke specifieke cijfers zijn er ook niet voor Europa. Uit de Nationale Drug 

Monitor 2018 blijkt wel dat er onder de groep mannen die seks hebben met 

mannen enkele honderden crystal meth gebruikers zijn.4 Het drugsgebruik in 

Nederland wordt voortdurend gemonitord door het Trimbos instituut. Er is op dit 

moment geen aanleiding om nader onderzoek te laten doen naar het gebruik van 

crystal meth in Nederland.  

 

Vraag 9 

Hoeveel veroordelingen zijn er op dit moment geweest voor productie 

en handel in crystal meth? 
 

Antwoord op vraag 9 

Het OM registreert niet specifiek op crystal meth. Bij de harddrugs gerelateerde 

strafbare feiten wordt slechts geregistreerd op: heroïne, cocaïne, ecstasy, GHB en 

amfetamine. Derhalve kan niet worden aangegeven hoeveel veroordelingen er op 

dit moment zijn geweest voor productie en handel in crystal meth.  
 
1) https://www.ad.nl/binnenland/recordvangst-crystal-meth-in-

rotterdam-ter-waarde-van-honderden- miljoenen~a25f1cf5/ 

 

2) Aanhangsel Handelingen, vergaderjaar 2 

                                                
2 Nabben, T. et al, (2018). Antenne 2017: Trends in alcohol, tabak en drugs bij jonge 

Amsterdammers. Amsterdam: Rozenberg Publishers.   
3 Trimbos Instituut, Nationale Drug Monitor 2018 
4 Trimbos Instituut, Nationale Drug Monitor 2018 


